

## Еженедельник новостей МДС, 23-27 декабря 2019

### IBC Weekly News, December 23-27, 2019

#### 24 декабря

В Секретариате Совета по развитию бизнеса инвестициям [состоялся семинар](#) по процессу подготовки проекта **Национального добровольного обзора по реализации ЦУР** в КР.

**Консультативная группа при МИД КР** по экономической дипломатии обсудила [приоритетные направления](#) на 2020 год.

#### 25 декабря

В Секретариате [Совета безопасности](#) КР представители МДС выразили **мнение бизнеса по Порядку ввоза-вывоза руд и концентратов**, содержащих драгметаллы, в частности, об обеспечении конкурентного рынка инспекционных компаний в КР.

#### 27 декабря

Представители МДС озвучили мнение бизнеса на [парламентских слушаниях](#) по законопроекту о последствиях потребления табака.

#### Объявления

**Избраны новые члены Правления МДС:** КАЗ Минералз Бозымчак, Кумтор Голд Компани, Кыргызский инвестиционно-кредитный банк, СП ИталКир (Хаятт Ридженси Бишкек), Страховая компания Кыргызстан, Банк Бай-Тушум.

#### Новости членов МДС

**Совет директоров КИКБ** принял добровольный уход на пенсию председателя правления Кванга Янг Чоя с 31.12.19. И.о. председателя правления [назначен Бектур Алиев](#).

#### December 24

The Secretariat of the Business Development and Investment Council hosted a seminar to discuss drafting the [Voluntary National Review](#) on the **implementation of the SDGs** in the Kyrgyz Republic.

The advisory group on economic diplomacy at the [Ministry of Foreign Affairs](#) of the Kyrgyz Republic discussed **priority areas for 2020**.

#### December 25

At the Secretariat of the [Security Council](#), IBC representatives expressed the opinion of the business community on the **Import-Export Procedure for ores and concentrates containing precious metals**, including ensuring a competitive market for inspection companies.

#### December 27

IBC representatives voiced business opinion at the [parliamentary hearings](#) on the bill on the **effects of tobacco consumption**.

#### Announcements

New [IBC Board](#) members have been elected: KAZ Minerals Bosymchak, Kumtor Gold Company, Kyrgyz Investment and Credit Bank, JV Italkir (Hyatt Regency Bishkek), Insurance Company Kyrgyzstan, and Bai Tushum Bank.

#### News from IBC members

**The KICB Board of Directors** accepted the voluntary retirement of KICB CEO Mr. Kwang-Young Choi from December 31, 2019. [Mr. Bektur Aliev has been appointed](#) as Acting KICB CEO.

## Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **23-27 декабря**.

## Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **December 23-27, 2019** about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

## Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **23-29 декабря**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

В этом выпуске:

- Объем инвестиций в Кыргызстан [увеличен на 38%](#)
- Правительство отложило внедрение [электронных счетов-фактур](#)
- Эксперты назвали [главные достижения](#) и сложности экономической интеграции в ЕАЭС
- Внешнеторговый оборот Узбекистана [вырос на треть](#)

## Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **December 23-29, 2019** on economy, business and investment.

In this issue:

- Investments increased by 38% in Kyrgyzstan
- The government has postponed the introduction of electronic invoices
- Experts named the main achievements and difficulties of economic integration in the EAEU
- Uzbekistan's foreign trade turnover grows by a third

## МДС в СМИ

### **23 декабря**

ИАЦ «Кабар» опубликовал [видеосюжет МДС](#): «Будущее без наличных денег. Готовы к этому в Кыргызстане?». Участники: Ильгиз Садыралиев, управляющий директор Оптима Банка; Аида Карабаева, НБКР

## IBC in the media

### **December 23**

The Kabar IAC posted the [IBC video](#) "A future without cash. Is Kyrgyzstan ready for this?" Participants: Ilgiz Sadyraliev, Managing Director of Optima Bank; Aida Karabaeva, NBKR official representative

**С наступающим Новым годом!  
Пусть 2020-й принесет Вам  
счастье, удачу, исполнение  
всего задуманного!**

**Happy New Year! Wishing you  
good health, happiness, and  
success in the coming year and  
always.**

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

\*\*\*

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



---

*Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.*  
You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.

---